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[Hanne Thanning Jacobsen] 
gør, for i svaret fra undervisnings inisteren får 
vi at vide -  med meget stærk unc erstregning -  
hvad også ministeren og flere ;if ordførerne 
fremhævede, at en elev, der ikke kan opnå en 
praktikplads og som følge deraf midlertidigt 
afbryder en uddannelse, ikke kan betragtes 
som værende under uddannelse, iør eleven op- 
når en praktikplads eller optages i en skole- 
praktik. Det vil altså sige, at Undervisningsmi- 
nisteriet siger, det er Socialministeriets bord. 
Når man så spørger Socialministeriet, får man 
at vide, at de unge kan begive sig ud i det kom- 
plicerede ankesystem, vi har. Det er den forri- 
ge socialministers opfattelse, at de unge, der 
får afslag på at få hjælp i de 21/2 måned og ikke 
har penge til husleje og ikke har nogen foræl- 
dre, de kan hente dem hos, må udnytte klage- 
systemet. Jeg synes, det er lidt lorrygende, at 
det skulle være nødvendigt at bruge det kom- 
plicerede system. 

Jeg har det også dårligt med, at flere ordfø- 
re re - jeg tror, det var fru Else Winther Ander- 
sen, der udtrykte det stærkest -  s ger, at de un- 
ge må få pengene til at strække. Jeg ved ikke, 
hvad det er for nogle penge, man tænker på. 
Jeg ved ikke, hvad det er for pen e, en ung kan 
samle sammen i den forrige ud annelse, som 
enten er finansieret af forældrene, fordi det er 
en egentlig grundskoleuddannel se, eller er fi- 
nansieret af SU. Jeg ved ikke, oir man forestil- 
ler sig, at en ung kan lægge tilstrækkeligt op af 
det til at kunne forsørge sig og betale sin husle- 
je i 2V2 måned. 

Det ryster mig selvfølgelig 0 så noget, når 
fru Else Winther Andersen kan gøre den be- 
mærkning, at unge ikke skal vær ne sig til at få 
2 måneders gratis ferie. Den mis tænksomhed, 
som de unge bliver mødt med her, tager jeg 
afstand fra og føler er uberettiget over for den 
gruppe, som vi netop har tænkt på med dette 
forslag. 

Som sagt er vi skuffede over den følelse af, 
at det ene ministerium siger, at det er et andet 
ministeriums bord, og det andet, at det er det 
ene ministeriums bord. Derfor synes vi, at re- 
geringen skulle tale sammen 0  ,  hvad man 
rent faktisk vil gøre for denne gruppe, i stedet 
for at sende de unge ud i et ankesystem, som er 
fuldstændig uoverskueligt for d ,,-m. 

Jeg beklager, at vi ikke har kunnet få Folke- 
tinget til at se dette problem. Vi vil arbejde vi- 
dere med sagen på anden vis. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Soci- 

aludvalget. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

I overensstemmelse med en henstilling, jeg 
har modtaget fra forslagsstillerne til forslag til 
folketingsbeslutning om skattefradrag for pri- 
vates lønudgifter til hjemmeservice (B 51), skal 
jeg foreslå, at det nævnte forslag, der den 2. 
februar 1994 blev henvist til Erhvervsudvalget, 
i stedet henvises til Skatteudvalget. 

Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det 
er vedtaget. 

Medlemmer af Folketinget Riishøj (SF), Ga- 
de (SF) og Rahbæk Møller (SF) har meddelt 
mig, at de ønsker til energiministeren at stille 
følgende: 

Forespørgsel: 
»Hvilke oplysninger kan regeringen give 

vedrørende kommende konkrete initiativer til 
opfølgning af Energiplan 2000?« 

(Forespørgsel nr. F 23). 

Medlemmer af Folketinget Lone Dybkjær 
(RV), Ove Fich (S), Peter Duetoft (CD) og Lys- 
holm Christensen (KRF) har meddelt mig, at 
de ønsker til statsministeren at stille følgende: 

Forespørgsel: 
»Vil statsministeren fremlægge en redegø- 

relse for, hvorledes regeringen vil angribe ar- 
bejdet med kommende direktiver, således at 
der ikke sker en gentagelse af forløbet ved for- 
slag til Rådets direktiv COM 93/290 om andre 
tilsætningsstoffer end farve- og sødestoffer 
(»madsminke-direktivet«)?« 

(Forespørgsel nr. F 24). 
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[Formanden] 

Der er foretaget ændringer i følgende ud- 
valg: 

Trafikudvalget (3/2 94): 
Udtræder: Riishøj (SF) 
Nyt medl.: Gade (SF) 

Udvalget for Forretningsordenen (3/2 94): 
Udtræder: Jørgen Estrup (RV) 
Nyt medl.: Bilgrav-Nielsen (RV) 

Boligudvalget (3/2 94): 
Udtræder: Elisabeth Arnold (RV) 
Ny stedf.: Bjarne Ørum (RV) 

Forskningsudvalget (3/2 94): 
Udtræder: Elisabeth Arnold (RV) 
Nyt medl.: Bjarne Ørum (RV) 

Kommunaludvalget (3/2 94): 
Udtræder: Elisabeth Arnold (RV) 
Ny stedf.: Bjarne Ørum (RV) 

Retsudvalget (3/2 94): 
Udtræder: Elisabeth Arnold (RV) 
Nyt medl.: Bjarne Ørum (RV) 

Skatteudvalget (3/2 94): 
Udtræder: Elisabeth Arnold (RV) 
Nyt medl.: Bjarne Ørum (RV) 

Tilsynet i henhold til grundlovens § 71 (3/2 94): 
Udtræder: Elisabeth Arnold (RV) 
Nyt medl.: Bjarne Ørum (RV) 

Udvalget vedrørende Det Etiske Råd (3/2 94): 
Udtræder: Elisabeth Arnold (RV) 
Ny stedf.: Bjarne Ørum (RV) 

Folketingets næste møde afholdes tirsdag 
den 8. februar 1994 kl. 13.00. 

Angående dagsordenen skal jeg henvise til 
den dagsorden, der er opslået i salen. 

Med hensyn til de øvrige møder i den kom- 
mende uge skal jeg henvise til den omdelte 
ugeplan. 

Mødet hævet kl. 12.35 


